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CONCEPTVERSLAG VAN DE OPENBARE VERGADERING D.D. 13 MAART 2008 

VAN DE COMMISSIE SAMENLEVING 

 

 

Aanwezig de leden en plaatsvervangende leden: 

De heren Azannay (GroenLinks), Buys (VVD), Elbers (SP), Hagen (VVD), Schouten (Partij 

Spaarnestad), Pen (CDA), De Ridder (PvdA), Trompetter (Axielijst), Vreugdenhil (CU-SGP), 

en de dames De Jong (GroenLinks), Kropman (PvdA), Lodeweegs (PvdA), Özogul (SP) en 

Van Zetten (D66)  

 

Mede aanwezig: mevrouw Taets van Amerongen-Ingram (secretaris), de heren Mulder 

(voorzitter) en Divendal (wethouder) 

 

Verslag: Pieter van den Hout (Notuleerservice Nederland) 

 

 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter 

 

De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering van de commissie Samenleving en heet 

iedereen van harte welkom.  

 

Er is per email een uitnodiging gekomen voor een werkbezoek aan het Centrum Jeugd en 

Gezin. Het CJG is elke werkdag geopend van 8.30 uur tot 12.30 uur. De voorzitter vraagt aan 

de commissieleden of zij het CJG willen bezoeken tijdens werkuren of dat er een bijzondere 

openstelling moet worden georganiseerd, waarbij de commissie als geheel het CJG kan 

bezoeken. De commissieleden kiezen ervoor om, als zij dat willen, het CJG individueel te 

bezoeken.  

 

Tijdens de uitwisseling met de gemeenteraden van Den Bosch en Amersfoort op 

zaterdagochtend 12 april zullen stadswandelingen worden georganiseerd onder leiding van 

een aantal Haarlemse raadsleden. Thema's die aan de orde komen zijn de Wmo, gemeentelijke 

monumenten en bereikbaarheid van de binnenstad.  

 

2. Spreektijd voor belangstellenden (over niet op de agenda staande onderwerpen) 

 

De voorzitter kondigt twee insprekers aan: mevrouw Van Meeteren en de heer Paardekoper. 

 

Mevrouw Van Meeteren spreekt in over de buitenschoolse opvang voor kinderen met 

sociaal-emotionele, gedrags- en ontwikkelingsproblemen aan de hand van het voorbeeld van 

haar zoon. Zij nodigt de commissieleden uit om op 3 april 2008 van 15.30 tot 17.00 uur te 

komen op De Trapeze, school voor speciaal basisonderwijs, om dan te horen waarom de 

opvang van kinderen met deze problematiek zo van belang is. Over dit onderwerp wordt aan 

de commissieleden een brief d.d. 7 maart 2008 uitgereikt: voortbestaan BSO+ de Bikkels 

komt in gevaar.  

 

De heer De Ridder vraagt aan inspreekster hoe wordt vastgesteld of een kind deze opvang 

nodig heeft. Mevrouw Van Meeteren antwoordt dat het gaat om kinderen in het speciaal 

basisonderwijs of op een gewone BSO die veel gedragsproblemen hebben. Deze kinderen 

redden het niet in grote groepen.  

 

De heer Paardekoper uit in zijn bijdrage zorgen over het Stedelijk Kompas. Er is daar 

namelijk geen inspraak op gevraagd. In de nieuwe verordening cliëntenparticipatie WSW 

wordt voorgesteld de ondernemingsraad te laten participeren. Hij is het hiermee niet eens. Hij 
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wijst erop dat er nog geen verordening is voor het persoonsgebonden budget. Tot slot wijst hij 

op de wachtlijsten in de schuldhulpverlening. Er is nog geen saneringskrediet beschikbaar. 

 

De heer Pen vraagt of deze zaken ook in de Wmo-raad worden besproken. De heer 

Paardekoper meldt te hebben begrepen dat de Wmo-raad in mei het Stedelijk Kompas krijgt. 

 

De heer Hagen vraagt in welke hoedanigheid de heer Paardekoper inspreekt. De heer 

Paardekoper geeft aan dat hij inspreekt namens de cliëntenraad Leger des Heils Noord-

Holland. Op verzoek van de heer Hagen meldt de heer Paardekoper dat hij bereid is om de 

bijdrage die hij als inspreker heeft geleverd, op papier te zetten voor de commissie.  

 

3. Vaststellen agenda 

 

De voorzitter merkt over agendapunt 8, nieuwbouw vmbo-scholen, op dat de brief over het 

vmbo met de actuele stand van zaken de nota over het voorlopige ontwerp is geworden. Hij 

vraagt de commissie of 25 minuten voldoende is om alle stukken te bespreken.  

De commissie geeft aan dat zij dit wil proberen.  

 

De heer Hagen wijst erop dat in deze commissievergadering bij punt 6 over de herijking van 

het peuterspeelzaalwerk zal worden gesproken zonder dat de commissie de inspraakreacties 

heeft. Hij geeft in overweging om de nota later te behandelen, als de inspraakreacties er zijn. 

Wethouder Divendal geeft aan dat de heer Hagen gelijk heeft. Alle belanghebbenden zijn 

echter betrokken in het participatietraject. Hij stelt daarom voor om de nota nu toch te 

bespreken. De voorzitter vraagt aan de commissie of de nota wel of niet moet worden 

behandeld nu deze nog niet in de inspraak is geweest. De commissie is in meerderheid voor 

uitstel van de behandeling van de nota totdat hierover gelegenheid voor het inzien van de 

inspraakreacties en zienswijzen is geweest.  

Mevrouw Zoomers van SKOS die over dit onderwerp een bijdrage zou leveren, geeft aan dat 

zij graag terugkomt als de herijking van het peuterspeelzaalwerk in de commissie wordt 

besproken.  

 

4. Conceptverslag van de commissie Samenleving d.d. 14 februari 2008 
 

Mevrouw Van Zetten geeft aan dat zij maar een paar minuten bij deze vergadering aanwezig 

was. Zij vraagt daarom om als afwezig te worden aangemerkt. 

 

De heer Trompetter geeft aan dat zijn naam in het verslag verkeerd is gespeld. Zijn 

achternaam is niet 'Trompetters' maar 'Trompetter'. Hij vraagt om correctie. 

 

Pagina 3, bijdrage van de heer Trompetter: De heer Trompetter vraagt om zijn bijdrage op 

deze pagina te wijzigen in: “De heer Trompetter vraagt wat er de financiële consequenties van 

zijn dat de gemeente eenzijdig kiest voor formatieplaatsen, tegen de wens van de corporaties. 

Het antwoord van wethouder Van der Molen was dat het allemaal goed komt.” 

 

Pagina 4, rondvraag, bijdrage van de heer Elbers: De heer Elbers vraagt naar aanleiding van 

zijn bijdrage over de aanmelding van brugklassers of de wethouder duidelijkheid kan geven 

over de aanmelding van brugklasser. Wethouder Divendal geeft aan dat er regels zijn 

gekomen in verband met problemen bij de aanmelding. Het betreft objectieve regels. Mensen 

kunnen problemen hebben met deze regels, omdat kinderen soms niet op de school van eerste 

keus worden geplaatst. Nieuwe leerlingen mogen in Haarlem bij maar één school worden 

aangemeld. 

 

Pagina 4, rondvraag, bijdrage van de heer Pen: naar aanleiding van deze bijdrage wordt 

opgemerkt dat niet bekend is om welk project het gaat om mensen aan het werk te helpen. De 

heer Pen meldt daarover een e-mail te hebben gestuurd aan wethouder Van der Molen.  
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Met de voorgestelde wijzigingen en aanvullingen stelt de vergadering het verslag van de 

commissievergadering van 14 februari jongstleden vast. 

 

5. Inventarisatie rondvraag en mededelingen voor leden en collegeleden 
 

De voorzitter vraagt welke commissieleden vragen hebben voor de rondvraag. 

Mevrouw Van Zetten heeft vragen voor wethouder Van der Molen en wethouder Divendal. 

Mevrouw De Jong heeft vragen voor wethouder Van der Molen en wethouder Divendal. 

De heer Trompetter heeft drie vragen voor wethouder Van der Molen.  

De heer Schouten heeft een vraag voor wethouder Divendal.  

De heer Pen heeft een vraag voor wethouder Divendal. 

De heer De Ridder heeft een vraag voor wethouder Van der Molen.  

De heer Hagen heeft een vraag voor wethouder Van der Molen.  

 

Mevrouw Lodeweegs meldt dat de discussie over het welzijnsbeleid Haarlem op 20 maart 

niet een geheime bijeenkomst zal zijn, maar wel een besloten bijeenkomst. De 

verantwoordelijke wethouders zijn uitdrukkelijk welkom bij deze bijeenkomst. De 

commissieleden krijgen een voorstel voor een tijdschema voor de bijeenkomst. De voorzitter 

vraagt of de commissie dit voorstel wil bespreken. De commissie wil het voorstel niet 

bespreken.  

 

De heer Trompetter geeft aan dat hij geen uitnodiging heeft gehad voor de Wmo-

bijeenkomst voor commissieleden.  

 

6. Herijking peuterspeelzaalwerk 

 

Wordt niet behandeld. 

 

7. Voortgangsnotitie 2007-2008 ‘Kiezen voor de jeugd’, integraal jeugdbeleid Haarlem 

 

De heer Pen wijst op het belang van een actieplan Jeugd en veiligheid. Hij hoopt dat daar 

spoed achter wordt gezet. Hij wijst op de problematiek rond De Flinty’s. Hij hoopt dat 

hiervoor snel een regeling komt. De heer Pen vindt dat er resultaatgerichte afspraken moeten 

komen om de relatie tussen onderwijs, arbeidsmarkt en bedrijfsleven meer effect te laten 

sorteren. Hij vraagt wat de gemeente Haarlem hieraan gaat doen.  

 

Mevrouw Lodeweegs vindt het een goede zaak dat er in de begroting meer geld voor 

jeugdbeleid is gereserveerd. Zij vraagt wanneer er een voorstel komt voor Radius. Voorts wil 

zij weten wanneer de separate nota's, onder andere over de veiligheid, kunnen worden 

verwacht. Spreekster vraagt hoe het staat met de aanpak rond de brede school. Zij wil weten 

welke doelen er zijn gehaald met de Stichting Oog. Spreekster vraagt wat de integrale aanpak 

van jongeren in Schalkwijk inhoudt. Mevrouw Lodeweegs herinnert eraan dat er monitoring 

zou komen van het bezoek van jongeren aan welzijnscentra. Zij vraagt wat de gemeente 

daarover wil weten en wat er vervolgens met de verkregen kennis zal gebeuren. Tot slot 

merkt zij op dat zij vindt dat er veel goed werk is gedaan. Daarbij denkt zij aan de Flinty’s. 

Daardoor is er veel extra jongerenwerk gedaan.  

 

De heer Buys denkt dat er veel goede dingen zijn gebeurd. Hij vindt de nota Kiezen voor de 

jeugd een doortimmerde nota. Het is goed dat er zoveel goede voorzieningen voor jongeren 

zijn. Hij vraagt hoeveel procent van de jongeren van de voorzieningen gebruik kan maken. 

Voorts wil hij weten of er veel onverwachte vertragingen zijn geweest. 

 

De heer Schouten vraagt wat de openingstijden zijn van wijkcentrum Ringvaart de Radar. Hij 

vraagt hoe het staat met de herstart van De Meerwijk. Voorts vraagt hij naar de stand van 
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zaken van de huisvesting van de Flinty’s. De heer Schouten acht het van belang om 

sportverenigingen te vitaliseren. Hij vraagt waar het probleem ligt bij de melding en 

registratie, die niet betrouwbaar zouden zijn. Hij wil weten hoeveel stageplaatsen er zijn 

gerealiseerd. Hij wijst op verschillende zaken die nog niet zijn gerealiseerd. 

 

Mevrouw Özogul vindt het goed dat er een Centrum voor Jeugd en Gezin is gekomen. Zij 

vindt het goed dat het peuterspeelzaalwerk is doorgegaan ondanks de problemen bij Radius. 

Het baart haar zorgen dat het aantal leerlingen dat wordt geschorst of dat van school wordt 

verwijderd, steeds groter wordt. Tot slot vraagt zij hoe het staat met het jongerenwerk in 

Parkwijk en de Zuiderpolder. 

 

De heer Azannay wijst op signalen van basisscholen over rondhangende jongeren en zelfs 

over jongeren die brand stichten. Het ontbreekt aan sturing van jongeren. 

 

Mevrouw Van Zetten maakt zich zorgen over de gang van zaken rond jongeren in Haarlem. 

Zij heeft het idee dat er weinig gebeurt. Zo is het regionaal bureau voor leerlingenzaken nog 

niet gerealiseerd. Zij wijst op de problematiek van jongeren die hun school niet afmaken.  

 

De heer Vreugdenhil vindt dat er een aantal zaken is aangepakt. Hij vindt het belangrijk dat 

er nu een bescheiden begin is gemaakt met de Centra voor Jeugd en Gezin. Ook vindt hij het 

goed dat jongeren worden toegeleid naar stageplaatsen en werk. 

 

De voorzitter geeft het woord aan wethouder Divendal voor een reactie op de inbreng van de 

commissieleden. 

 

Wethouder Divendal wijst erop dat het programma Kiezen voor de jeugd een werkdocument 

is. De voortgangsrapportage is een momentopname. Veel daaruit is alweer achterhaald. 

Partijen kunnen elkaar op veel plekken alweer vinden. Doordat er een jeugdbeleid is en 

doordat besturen met elkaar samenwerken, zijn er afspraken gemaakt tussen schoolbesturen, 

woningcorporaties enzovoort. Dit is een succes van het beleid waarmee de raad heeft 

ingestemd. Misschien zou op allerlei stukken waarin het jeugdbeleid een rol heeft gespeeld 

ook 'Kiezen voor de jeugd' moeten staan. Zo is men er door het jeugdbeleid in geslaagd dat 

allochtone jongeren zijn gaan hockeyen. De wethouder sluit zijn ogen echter niet voor de 

dingen die nog niet goed lopen. Hij wil dat in de zorg voor kinderen wordt aangehaakt bij de 

jongeren met wie het wel goed gaat. Voor het jongerenwerk was 1 ton extra beschikbaar. Er 

zullen gesprekken worden gevoerd met jongerenorganisaties om dat geld in te zetten. De nota 

Jeugd en veiligheid heeft er al langer gelegen. Onder de coördinatie van de burgemeester 

moet die samen met de nota Veiligheid en binnenstad worden behandeld. Er wordt soms 

beloofd om een onderwerp als afzonderlijke nota te presenteren. Dit onderwerp staat dan 

echter in een zo dichte relatie tot andere onderwerpen dat er geen afzonderlijke nota van 

wordt gemaakt. In het kader hiervan worden plannen van het college wel uitgevoerd. Over 

Meerwijk en Ringvaart meldt de wethouder dat de projecten die zijn genoemd al dit voorjaar 

of met ingang van het nieuwe schooljaar van start gaan. De wethouder is blij met het leer-

werktraject voor de detailhandel. Over de arbeidsmonitor meldt de wethouder dat alle 

organisaties in één verhaal zijn neergelegd. Dat geeft veel mogelijkheden. Het platform blijft 

een verzameling van organisaties die ook al een eigen verantwoordelijkheid hebben. Over de 

zorgkant meldt de wethouder dat er nu het Centrum Jeugd en Gezin is. Het bureau Jeugdzorg 

maakt daarvan deel uit. Daardoor kan een extra verwijslaag wegvallen. Het kenniscentrum 

Kiezen voor jeugd functioneert heel goed. Vorig jaar hebben er voor het eerst mensen in de 

zomer doorgewerkt om na te gaan waarmee vmbo-leerlingen verdergaan als zij hun opleiding 

hebben afgerond. In verband hiermee geeft het NOVA-college de mogelijkheid aan jongeren 

om op meer momenten hun vervolgopleiding te beginnen. De wethouder zegt toe te zullen 

nagaan welke verschuivingen er zijn in het aantal geschorste leerlingen en het aantal definitief 

verwijderde leerlingen.  
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De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid voor inbreng in tweede termijn.  

 

Mevrouw Lodeweegs meldt dat zij blij is met de talentklas. Zij vraagt nogmaals naar een 

overzicht van hoe het staat met de brede school. Zij vraagt hoe de commissie de nota 

begrotingstechnisch kan volgen.  

 

Mevrouw Özogul vraagt nogmaals naar de situatie van het jongerenwerk in Parkwijk.  

 

De heer Azannay wijst nogmaals op de vernielingen en brandstichtingen door jongeren in de 

Duitslandlaan.  

 

De heer Buys vraagt waarom er geen gebruik is gemaakt van de media om met het publiek te 

communiceren. Hij vraagt of daar voldoende mensen voor beschikbaar zijn. Voorts wil hij 

weten of er sprake is van onderlinge samenhang van activiteiten.  

 

Wethouder Divendal zegt toe een aparte brief te zullen sturen over de brede school. De 

wethouder kan geen antwoord geven op de vraag of het mogelijk is om de nota 

begrotingstechnisch te volgen. Er zit namelijk ook veel geld van andere sectoren in. Over 

jongeren in Parkwijk wijst de wethouder op de school die daar zal worden gehandhaafd. De 

vernielingen in de Duitslandlaan zijn een apart punt van zorg. Het college is redelijk goed in 

staat om daar afspraken over te maken. Over de communicatie meldt de wethouder dat sinds 1 

maart de afdeling Communicatie op sterkte is. Er zal meer aan communicatie worden gedaan. 

Over de onderlinge samenhang van activiteiten meldt de wethouder dat het college probeert 

om kinderen de gelegenheid te geven om alles uit henzelf te halen wat er in hen zit.  

 

8. Nieuwbouw vmbo-scholen 

 

Volgens de heer Pen gaat het er nu om hoe de risico's onder controle kunnen komen. Het 

Sterrencollege is risicovol. Hij wil zicht krijgen op hoe alles loopt. Hij vraagt naar de 

voortgang. 

 

Mevrouw Van Zetten meldt dat D66 zich zorgen maakt. Zij vraagt hoe de aanbesteding is 

verlopen. Er is een aanbesteding gedaan aan drie partijen. Is dat niet erg weinig? De prijs van 

de nieuwbouw komt 28% hoger uit dan begroot. Spreekster vraagt hierover om duidelijkheid 

en ontvangt deze graag op schrift. Een overschrijding met 28% wijst namelijk op 

wanprestatie. Tot slot meldt spreekster dat zij zorgen heeft over de verhuizing van de Daaf 

Gelukschool en de Gunninghschool.  

 

Mevrouw Lodeweegs meldt dat zij bezorgd is, vooral omdat zij graag wil dat er twee nieuwe 

scholen worden neergezet. Hierbij verwijst zij naar het boetebeding en de focus op de 

onderlinge samenhang. 

 

De heer Hagen uit ook zijn bezorgdheid. Hij vraagt of er een plan B is. Hij vraagt of er niet is 

gestreefd naar de 'school met de gouden dakgoten'. Heeft dit de aannemers er niet toe 

uitgenodigd om extra luxe te genereren? Het gaat om complexe projecten. Er zijn weinig 

partijen die een dergelijke opdracht kunnen uitvoeren. Architecten hebben de vrije hand. Is er 

ruimte om in hun plannen bepaalde zaken te schrappen? 

 

De heer Trompetter suggereert om goed te kijken naar de begroting en te bezien welke 

mogelijkheden deze biedt. 

 

Volgens wethouder Divendal is er een aanbesteding geweest met een vrije inschrijving. Er is 

geen rekengeldvergoeding gevraagd. Dit kan er de oorzaak van zijn dat de aanbesteding zo 

hoog ligt. Er kunnen fouten zijn gemaakt in procedures. De belangrijkste oorzaak is de 

overspannenheid van de markt. Met één partij wordt nu verder gesproken om te versoberen 
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zonder de duurzaamheid van het gebouw aan te tasten. Daarmee zou de gemeente op plan B 

komen. Er is nog geen keuze gemaakt hoe de aanbestedingsprocedure kan worden voortgezet. 

In plan B gaat het om de aanbesteding van het vervolgtraject. Daarbinnen zijn verschillende 

variaties mogelijk. Over de risico's van het Sterrencollege meldt de wethouder dat de 

gemeente volgens de regels heeft gewerkt. De school is verkocht en het geld is toegevoegd 

aan de algemene middelen waarover rente wordt ontvangen. Binnen de afspraken die er zijn 

gemaakt, gaat de gemeente voor het maximale. De moeilijkheid is dat de bouwindexen, de 

aanbestedingssommen en de grondprijzen stijgen.  

 

De heer Hagen vraagt om een samenvatting en een risicotaxatie.  

 

Wethouder Divendal vindt dat het college met een overschrijding van de begroting van 5 tot 

10% bij de raad kan komen.  

 

De heer Hagen wijst erop dat de versobering niet persé in het gebouw hoeft te zitten. Een 

andere mogelijkheid om te versoberen is om een stuk grond bij het gebouw af te scheiden en 

dit bijvoorbeeld te verkopen, zodat iemand er een villa op kan zetten.  

 

De heer Pen wijst erop dat eventuele plannen voor versoberering er niet toe moeten leiden dat 

er een middelmatig gebouw wordt neergezet. Dit zou er namelijk toe kunnen leiden dat men 

later in de problemen komt.  

 

De voorzitter vindt dat het onderwerp voldoende is besproken. Er kan worden verdergegaan 

met het dossier. 

 

9. Actielijst en Jaarplanning 

 

De vergadering kan zich vinden in het voorstel om de actielijst en de jaarplanning per e-mail 

af te handelen. 

 

10. Rondvraag  
 

De vragen voor de rondvraag kunnen per e-mail worden gesteld. Van de vragen die worden 

gesteld, graag een cc aan de griffie sturen.  

 

11. Agenda komende commissievergadering(en) 

 

De heer Hagen vraagt om het stuk Instelling Emancipatie Award Haarlem te agenderen. De 

vergadering gaat hiermee akkoord. 

 

Mevrouw Van Zetten wil dat de brief van wethouder Divendal van 25 februari 2008 inzake 

de aanvullende plaatsingsregels voor het voortgezet onderwijs wordt geagendeerd. De 

vergadering gaat hiermee akkoord. 

 

Mevrouw Van Zetten en mevrouw De Jong willen dat het inburgeringsbeleid op de agenda 

komt. De voorzitter geeft aan dat zij hierover een schriftelijke vraag kunnen stellen.  

 

De heer Elbers wil dat de brief van wethouder Van der Molen over de toegton commissie 

wordt geagendeerd. 

 

De voorzitter meldt dat op 10 april het stadsgesprek sport jongerendeelname plaatsvindt. Op 

17 april is het stadsgesprek Wmo-beleidsplan.  
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12. Sluiting vergadering 

 

De notulist meldt dat dit de laatste vergadering is die hij voor deze commissie notuleert. 

 

De voorzitter sluit de vergadering. 


